
Til Ballerup Kommune

Vedr. annonce i Ballerup Bladet den 14. oktober 2020.

Den 14. oktober 2020 have Ballarup Kommune indrykket en helsides annonce på side 11 om at 
Køkken Ballerup havde fået ”økologisk sølv.” Det fremgik ikke af annoncen hvem, der havde 
uddelt denne hædersbevisning. Hvorfor havde man udeladt denne oplysning, og hvem stod i øvrigt i
bag uddelingen.
Det fremgår, at Køkken Ballerup er ”med til at gøre Danmark grønnere og øge dyrevelfærden.”
Jeg udbeder mig venligst dokumentation for denne påstand.

Det fremgår også af teksten, at dyrkningsformen understøtter 
• biodiversitet,
• vild natur, 
• rent drikkevand, 
• rent vand i søer åer og hav, 
• opbygning af muld i jorden, 
• færre tilsætningsstoffer etc.

Hvilken dokumentation i form af empiriske undersøgelser lægger kommunen til grund for disse 
påstande? Kan man henvise til konkrete eksempler, der jo må findes efter mere end tredive års 
økologisk landbrug i Danmark.

Der begæres venligst aktindsigt i korrespondancen og alle andre sagsakter i forbindelse med 
uddelingen af spisemærket i sølv og annoncens tilblivelse. Sagsakterne kan tilsendes pr. mail til 
knud@haugmark.dk

Med venlig hilsen

Knud Haugmark
Skelhøjvej 25 C 1 th
2800 Lyngby

Mobil 20 41 77 88


